
Οι εγκλίσεις του ρήματος 



Εγκλίσεις του ρήματος 

• Οι μορφές που παίρνει το ρήμα για να 
εκφράσει τη διάθεση ή τη γνώμη του ομιλητή 
λέγονται εγκλίσεις 



Προσωπικές εγκλίσεις 
Έχουν ξεχωριστούς τύπους για 

διάφορα πρόσωπα και αριθμούς 

• Οριστική 

• Υποτακτική 

• Προστακτική 



Οριστική  

• Δηλώνει το πραγματικό , το βέβαιο 

• Οριστική έγκλιση έχουν όλοι οι χρόνοι 

• Παίρνει άρνηση δεν 

 

Θα βγούμε διάλειμμα σε λίγο. 

Δε θα βγούμε διάλειμμα. 



Υποτακτική 

• Δηλώνει επιθυμία ή κάτι που περιμένουμε να 
γίνει 

• Υποτακτική συναντάμε  

• στον Ενεστώτα (  εξακολουθητικό) 

Θέλω να πηγαίνουμε ταξίδια κάθε χρόνο. 

• Στον Αόριστο ( στιγμιαίο) 

Θέλω να πάμε ένα ταξίδι 

• Στον Παρακείμενο  

Θέλω να έχω πάει ένα ταξίδι μέχρι του χρόνου. 

 



Υποτακτική 

• Σχηματίζεται αν προσθέσουμε μπροστά  από 
το ρήμα το να  ή το ας   ή  έναν από τους 
συνδέσμους:  για να, όταν, πριν, άμα , αν 

• Αν βγω ,θα συναντηθούμε. 

• Παίρνει άρνηση μην 



Προστακτική 

• Δηλώνει επιθυμία, απαίτηση, προσταγή, 
ευχή 

• Τη συναντάμε 

•  στον Ενεστώτα(εξακολουθητικό) 

• Ανοίγετε τα παράθυρα σε κάθε διάλειμμα. 

• στον Αόριστο ( στιγμιαίο) 

• Ανοίξτε τα παράθυρα και βγείτε έξω. 

• Δεν παίρνει άρνηση 



Απρόσωπες εγκλίσεις 
έχουν μόνο έναν τύπο  

• Μετοχή 

• απαρέμφατο 



Μετοχή 

• Ενεργητική μετοχή που τελειώνει σε -οντας  ,  
-ώντας 

• Έφτασε στο τέρμα τρέχοντας 

• Έφτασε πετώντας. 

• Παθητική μετοχή που τελειώνει σε -μενος, -
μένη, -μένο και κλίνεται σαν επίθετο 

• Τα πληγωμένα ζώα  στέκονταν λυπημένα στη 
γωνιά του δρόμου. 



Απαρέμφατο 

• Άκλιτος ρηματικός τύπος που τον 
χρησιμοποιούμε για να σχηματίσουμε τους 
περιφραστικούς χρόνους 

• Μέχρι το διάλειμμα θα έχω τελειώσει την 
άσκηση. 

• Θα είχα φύγει αν είχα τελειώσει  τα 
μαθήματά μου. 


